
Zapisnik 

sa sastanka Upravnog odbora projekta “Beautiful Cetinje” 

17. oktobar 2018. godine 

Eko zgrada Ujedinjenih nacija 

 

Cilj sastanka: 

Prisutni: 

• Aleksandar Kašćelan, Prijestonica Cetinje 

• Miloš Ivanišević, Prijestonica Cetinje 

• Božidar Pavlović, Ministarstvo ekonomije 

• Tomica Paović, UNDP 

• Saša Popović, UNDP 

• Slađana Lazarević, UNDP 

• Irena Laković, UNDP 

• Damir Mašović, UNDP 
 

Šef sektora za javnu upravu i održivi razvoj u UNDP-ju, T. Paović je najprije pozdravio prisutne i zahvalio 

se na izdvojenom vremenu. Po predstavljanju dnevnog reda sastanka, data je mogućnost njegove dopune 

i isti je zaključen. Kako je došlo do kadrovske promjene u institucijama koje su nosioci projekta Beautiful 

Cetinje, došlo je i do promjena u sastavu Upravnog odbora tako da je ispred Prijestonice Cetinje imenovan 

aktuelni gradonačelnik A. Kašćelan, a razriješen je prethodni gradonačelnik A. Bogdanović, , takođe je 

ispred Uprave za zaštitu kulturnih dobara imenovan je B. Božović, a razriješena A. Miranović , i imenuje se 

S. Popović, a razriješava J. Janjušević ispred UNDP-ja.  

S. Lazarević je ukratko izvijestila o aktivnostima koje su realizovane u periodu od održavanja prethodnog 

sastanka UO. Tada je konstatovano da je završena realizacija rekonstrukcije zgrade Ruskog poslanstva, 

nakon čega se pristupilo pripremi projekta enterijera za opremanje zgrade u saradnji sa Ministarstvom 

vanjskih poslova koje je i doniralo nedostajuća sredstva kako bi se projekat izradio. Glavni projekat 

enterijera je proslijeđen Ministarstvu vanjskih poslova po čijim je preporukama projekat i rađen. 

Finansijska sredstva za enterijersko opremanje zgrade još nisu obezbijeđena, a prema projektu je ukupna 

vrijednost oko 700,000 eura. Objekat je na održavanje preuzela Direkcija za imovinu. U samom startu bilo 

je obezbijeđeno energenta za grijanje objekta, lož ulja, za 4 mjeseca i skrenuta je pažnja da se minimalno 

zagrijavanje zgrade mora obezbijediti sve dok objekat ne bude stavljen u funkciju.   

M. Ivanišević je izložio iskustvo iz regiona gdje je projektom riješeno zagrijavanje 5 javnih ustanova 

priključenjem na jedan sistem koji kao energent koristi drvni otpad (drvne sječke). Uštede u potrošnji za 

zagrijavanje na ovaj način višestruko su premašile inicijalna ulaganja. Na ovaj način bi se, po njegovom 

mišljenju, moglo riješiti kako zagrijavanje zgrade Ruskog poslanstva tako i zgrade bolnice, zgrade 

Prijestonice, a mogu se priključiti i zgrada Zetskog doma i zgrada osnovne škole „Njegoš“. 



A. Kašćelan je upoznao prisutne sa namjerama Prijestonice Cetinje da unaprijede ekonomičnost kroz 

mjere energetske efikasnoti, te iznio planove Prijestonice u zagrijavanju prostorija tako što će zagrijavanje 

elekrtičnom energijom zamijeniti zagrijavanjem pećima na pelet. 

Dio zgrade Sportskog centra na Cetinju je dobilo status kulturnog dobra i rekonstrukcijom ovog objekta 

predviđeno je korišćenje materijala koji su energetski efikasni, rekao je M. Ivanišecić.  

T. Paović je istakao da su napori Prijestonice Cetinje u ovom pravcu jako dobri i nadovezuju se na aktivnosti 

koje su u prethodnom periodu realizovane. I u portfoliju S. Popovića, kao portfolio menadžera za 

energetiku, klimatske promjene i životnu sredinu, ima projekata iz zelene ekonomije i zelenih biznisa sa 

kojim se mogu povezati predstavljene akcije i planovi Prijestonice. Namjenski ne postoje sredstva koja su 

opredjeljena za energetsku efikasnost javnih ustanova, ali kroz projekte niskokarbonskog razvoja turizma 

i projekta niskokarbonskog transporta može se nadalje razgovarati o načinima kako mogu doprinijeti 

energetskoj efikasnosti. Takođe, napomenuo je da  je kroz ovaj projekat koji traje od 2011. godine koji je 

rađen uz podršku Vlade i Prijestonice, UNDP crpio sredstva iz nacionalnog i lokalnog budžeta Prijestonice, 

imajući implementacioni mehanizam. Naravno da UNDP može uključiti i druge donatore.  

Jedan od ciljeva ovog sastanka je i da se vidi do kada će projekat biti aktivan, jer je ograničen u 

administrativnom smislu sa trajanjem projekta ukoliko nema donatora koji je spreman da svojim 

sredstvima drži projekat otvorenim.  

B. Pavlović je istakao da je Ministarstvo ekonomije u prethodnom periodu sa Prijestonicom sarađivalo na 

nivou konsultacija i tehničke pomoći u vezi sa sprovođenjem Zakona o energetskoj efikasnosti. 

Ministarstvo ima projekte podrške rekonstrukciji objekata javnog sektora koji su trenutno usmjereni na 

javne objekte u nadležnosti države, prije svega zdravstvenih i obrazovnih institucija, s tim što je u planu 

proširenje i na administrativne objekte i objekte socijalnog staranja. Na Cetinju je sredstvima Svjetske 

banke rekonstruisano više objekata, kao što su bolnica i dom zdravlja, kao i Osnovna škola „Njegoš“. Što 

se dalje saradnje tiče, pozvao je na sastanak u Ministarstvo ekonomije. 

T. Paović je kao važno pomenuo i pismo Prijestonice za preusmjeravanje preostalih sredstava na projektu 

Beutiful Cetinje koja su bila namjenski opredijeljena za uređenje fasada na Cetinju, na projekat 

Niskokarbonskog turizma, čime bi sva sredstva sa Beutiful Cetinje proketka iscrpljena.  

UNDP je i dalje spreman da koristi ovaj projekat za implementaciju daljih aktivnosti, međutim za sada ne 

postoji identifikovan donator, ali je UNDP otvoren da se ovaj projekat proširi i da se razgova o modelu 

saradnje. Do sada je model bio tako da je UNDP bio implementator, a da su se sredstva crpljena iz budžeta 

Vlade i lokalnog budžeta Prijestonice. U nardnih mjesec dana UNDP će napraviti izvještaj o sprovedenim 

aktivnostima sa ovog projekta.  

A. Kašćelan je iznio stav da je Prijestonica Cetinje i dalje zainteresovana za saradnju preko projekta 

Beautiful Cetinje i razmatra se mogućnost uključivanja sanacije starih kuće u širem jezgru grada kao jedne 

od akivnosti projekta. Kao donatori sanacije fasada starih kuća su i Erste i Lovćen Banka. Takođe je 

aktuelna i saradnja sa Akademijama u vezi sa oslikavanjem murala u podvožnjaku i da se fasada na Balšića 

bazaru koja je nosila sliku plana grada obnovi i da joj se vrati stari izgled.  

Jedna od ideja je i da se kroz projekat Beautiful Cetinje ili projekat Kreativna Crna Gora intervencije na 

starim objektima pruži i Rijeci Crnojevića. I taj dio Prijestonice zahtjeva intervenicije na fasadama.  



S. Lazarević je izvjestila da je projektnom dokumentom predviđeno da se projekat zatvara 31. decembra 

tekuće godine, te da je potrebno napraviti jasan plan aktivnosti sa budžetom za narednu godinu ukoliko 

se planira nastaviti projekat, kako bi se i sa administrativne strane ispunile obaveze kroz potpisivanje 

aneksa. Ovo bi se trebalo definisati u toku sljedećeg mjeseca.  

Projektna dokumentacija za Studentski trg, koja je u elektronskoj formi tražena od projektantske kuće koja 

je radila reviziju, biće dostavljena Prijestonici u narednih par dana, čim bude proslijeđena. 

A. Kašćelan je tražio informacije u vezi dokumentacije za Njegošev park i park 13 jul. 

M. Ivanišević je informisao da su od prošle godine ova dva parka dobila status spomenika prirode i kao 

takvi su zaštićeni, tako da je  potrebno vidjeti u kom je dijelu urađena projektna dokumentacija.      

Shodno navedenom, zaključci su sljedeći: 

✓ konstatovano imenovanje novih članova Upravnog odbora, kako slijedi:  

• ispred UNDP razrješava se član UO, menadžerka Centra za održivi razvoj J. Janjušević, i 

imenuje novi član, portfolio menadžer Saša Popović 

• ispred Prijestonice, razrješava se predsjednik UO, bivši Gradonačelnik Aleksandar 

Bogdanović i imenuje za novog predsjedavajućeg Gradonačelnik Cetinja Aleksandar 

Kašćelan  

• ispred Uprave za zaštitu kulturnih dobara, razsrješava se član UO bivša direktorica Uprave      

Anastazija Miranović i imenuje za člana direktor Uprave Božidar Božović 

✓ konstatovano da se sredstava sa Beautiful Cetinje projekta opredjeljena za aktivnosti na obnovi 

fasada u Njegoševoj ulici u iznosu od 30,000 eur prenose na projekat Razvoj niskokarbonskog 

turizma u Crnoj Gori, po osnovu dopisa Gradonačelnika Prijestonice od 26. septembra 2018. 

godine 

✓ uputiti Prijestonici Izvještaj o sprovedenim aktivnostima u periodu 2011-2018 godine, nakon čega 

organizovati sastanak sa Prijestonicom i napraviti jasan plan aktivnosti sa budžetom za 

2019.godinu, kako bi se odlučilo o produženju projekta 

✓ uputiti Prijestonici projektnu dokumentaciju za Studentski trg 

✓ uputiti Prijestonici projektnu dokumentaciju za Njegošev park i park 13 jul 

               

      


